
„A mi szívünk itt él és itt dobog ezért az iskoláért, amelyben látjuk a város előremenetelének legbiztosabb, 

legszilárdabb alapját és minden fejlődésének zálogát.” Horváth Ferenc 32 évig gimnáziumi igazgató 

 

50 ÉVES A KARCAGI ÖREGDIÁKOK BARÁTI KÖRE 

Kezdeteink 

Elődünknek tekinthető a Dr. Kiss Mihály tisztifőorvos által 1928-ban kezdeményezett és létrejött Karcagi 

Öreg Diákok Szövetsége. A háború után azonban ez sem volt folytatható. De iskolatársaink az összetartozás 

igényével elébe mentek a szervezeti formának, már a névleges megalakúlás előtt is találkoztak. A hivatalos 

újra indítására 1973-ban került sor Karcagi Öregdiákok Baráti Köre néven. Az alapítók Farkas László és 

Kerényi Imre voltak. Fontosnak tartják a Gimnázium szellemiségének életben tartását. A szervezeti keretek 

az idők során a lehetőség szerinti változó formákat öltöttek, 2016-tól civil társaság vagyunk. 

 

Nemes alapelvünk és eredeti célkitűzésünk dr. Rácz Ferenc alapító elnökünk megfogalmazásában: 

"Gimnáziumunk egykori növendékei célul tűzték ki, hogy a múló évek sodrában szétváló életutak ellenére - 

az Alma Mater szellemiségétől áthatva - kapcsolatban maradnak egymással. Ennek érdekében: – 

világnézetüktől függetlenül, – vallási meggyőződésükön felülemelkedve, – a közéletben betöltött rangjuk és 

vagyoni helyzetük mellőzésével ápolják baráti kapcsolatukat az iskolatársakkal, osztálytársakkal, az 

életre felkészítő Iskola Vezetésével, támogatják a tanulóifjúságot abban, hogy ápolják a Kunság 

hagyományait…” 

Ezt konkretizálva tételesen felsorolták feladatainkat: 

„- az egykori Alma Mater értékmegőrző hagyományainak ápolását, 

- a Gimnázium múltjában érdemeket szerzett tanáraik emlékének kegyeletes megőrzését a tanulóifjúság 

körében, 

- a kiváló eredményt elért tanulók támogatását, 

- és közérdeklődésre számot tartó előadások tartását” 

Ezeknek a feladatainknak azóta is igyekszünk megfelelni. 

 

Tisztségviselőink sora 

Alapításkor: dr. Rácz Ferenc elnök, Szilágyi Gyula pénztáros, Farkas László titkár, Mallár Iván szervező. 

Ezt követte: Kerényi Imre elnök, Szilágyi Gyula pénztáros, Farkas László titkár, Mallár Iván szervező. 

Utóbb: dr. Juhász József elnök, Molnár Imre pénztáros, Farkas László titkár, Szőllősi János szervező. 

A legeredményesebb vezetés 1999-2009 között: Szőllősi János elnök, Vadász István pénztáros, Farkas 

László titkár. 

Őket követte a Mikus István elnök, Király Csaba pénztáros és Bihari László titkár összetételű vezetés. 

Aztán Vadai Mihály Zsolt elnök, Posztós Imre elnökhelyettes, akiket egy választmány támogatott. 

Majd pár hónapig dr, Örsi Julia is volt elnökünk, amit rövid interregnum követett. 

De aktív tagjaink zökkenő nélkül működtették társaságunkat. 

2020-ban alakult ki a jelenlegi összetételű vezetés, Bihari László elnök, Cséti Imre titkár és Király Csaba 

pénzügyes együttműködésében. 

 

Korábbi gazdag tevékenységünk 

Régi dokumentumaink 200 feletti létszámról és gazdag tevékenységről tanúskodnak: 

Megvalósul az iskola anyagi támogatása, a diákok jutalmazása, az emléktáblák állítása, és a könyvadomány 

a könyvtár bővítésére. 

A karcagi találkozókat lehetőség szerint kiállításokkal kötötték egybe. 

A fővárosi összejövetelek részben fehérasztalnál, részben előadásokkal egybekötve zajlottak. 

Felhívás történt a diákkori emlékek megírására, ami ma is időszerű lehetne. 



 
A közismert nagy hármas (Szőllősi János elnök, Vadász István pénztáros, Farkas László titkár) 

 
Évente hagyományos karcagi összejövetel 

 

 
Szokásos budapesti összejöveteli helyszín évtizedekig az Építész Pince volt 

                                    



 

 
2020-tól a túlélésért küzdő vezetés (Bihari László elnök, Cséti Imre titkár, Király Csaba pénzügyes) 

 

„Értékmegőrző hagyományaink ápolása”  

Gimnáziumunkban 2019 októberi hagyományos összejövetelünkön emléket állítottunk az 1956-os 

forradalomban játszott szerepükért meghurcolt tanárainknak és diáktársainknak. A közadakozással létrejött 

emlékmű a karcagi Kossuth-díjas Györfi Sándor szobrászművész értékes alkotása.  Ezen a Filep István 

Karcag 1956 c. könyve felsorolása alapján megörökíttettük a bebörtönzött 3 tanár és 2 diák, valamint az 

elüldözött 6 tanár és 2 diák nevét. Fáradozásaink kárpótlása, hogy a felavatást követően iskolánk diákjainak 

okt. 23.-i megemlékezése ezen emlékműnél történt.  

 

„Érdemeket szerzett tanáraik emléke” 

Az öregdiákok háláját hirdeti iskolánkban több emléktábla is. Ezek elhelyezésének sorrendje: dr. Gaál 

László igazgató 1991, Kresznerics Gyula igazgató 1992, Schvirján László tanár 1993, Háborús tanár-diák 

áldozatok 1994, Bujk Béla igazgatóhelyettes 1998, Beniczky Ádámné Horváth Katalin tanár és könyvtáros 

2011, B. Major László tanár és igazgatóhelyettes 2012, Szepesváry Gábor tanár 2022, Szász Béla tanár és 

igazgató 2023. 

 

„Kiváló … tanulók támogatása” 

A B Major László emléktáblájának megtakarításából az elmúlt 11 évben közel 50 kiváló matematikus diákot 

díjaztunk, amit a következő években a B.Major család adományaiból folytathatunk. Analóg módon az 56-os 

emlékmű tartalékából a forradalom témájában beérkezett dolgozatok kaptak elismerést. Hasonlóan a 

Szepesváry tanárúr emléktáblája maradék pénzét élsportolók jutalmazására fordítjuk. 

Tagdíjaink és adományaink terhére sikeres pályázat volt az iskolánk, majd a város videós bemutatása, 

valamint Csokonai karcagi kapcsolatáról, továbbá folytatólagosan a kunsági népművészetről.  

 

„Közérdeklődésre számot tartó előadások” 

Az utóbbi években szervezett kb. 50 előadás közül az iskolánkhoz kötődően szerepeltek kedves tanáraink 

(Katona Mihály, Veres János, dr. Pintér Zoltán Árpád), diáktársaink (Vass István Zoltán, prof. Dr. Vadon 

Lehel, dr. Csíkos Sándor, Dr. Varga József, Berta Márton, Dr. Wolf György, stb.), és neves közszereplők 

(dr. Bartha Júlia, Varga Mihály, Kovács Pál, Kopasz Árpád). 

Iskolánkhoz nem kötődő előadók témái közül kiragadott példák: professzor a nemzettudatról, akadémikus a 

klímahisztériával szemben, mérnök-búvár a Hévizi-tó működéséről, geofizikus Eötvös Lorándról, hídmester 

a Megyeri hídról, lézerfizikus annak orvosi alkalmazásáról, stb. De a várossal való kapcsolatunk erősítésére 

szerveztünk találkozót Szepesi Tibor polgármester úrral is. 

 

 

 

                  



A legsikeresebb időszak példaként lebeg előttünk 

Követésre méltó a Szőllősi János 2009-ig tartó elnöksége alatti, 10 éves meghatározó időszak, ami aztán 

még örökös elnöksége időszakára is kisugárzott. Nagyszerű lenne ismét ilyen sikereket elérni, miközben mi 

sajnos már szinte a túlélésért küzdünk. Nemes törekvéseink megérdemelnék, hogy többen is mögé álljanak. 

Várjuk tehát diáktársaink csatlakozását baráti társaságunkhoz.  Szeretnénk, hogy a fiatalabb korosztályból is 

minél többen jöjjenek hozzánk, és a jobb sorsra érdemes Baráti Körünkben lassacskán átvennék tőlünk a 

staféta botot. 

 

Bihari László KÖBK elnök 

 


